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 – 2 – 60335-2-69 Amend. 2 © IEC:2007 

FOREWORD 

This amendment has been prepared by subcommittee 61J: Electrical motor-operated cleaning 
appliances for industrial use, of IEC technical committee 61: Safety of household and similar 
electrical appliances. 

The text of this amendment is based on the following documents: 

FDIS Report on voting 

61J/271/FDIS 61J/275/RVD 

 
Full information on the voting for the approval of this amendment can be found in the report 
on voting indicated in the above table.  

The committee has decided that the contents of this amendment and the base publication will 
remain unchanged until the maintenance result date indicated on the IEC web site under 
"http://webstore.iec.ch" in the data related to the specific publication. At this date, the 
publication will be  

• reconfirmed, 
• withdrawn, 
• replaced by a revised edition, or 
• amended. 

_____________ 

1 Scope 

Add a new dashed item to Note 103: 

– hand-held mains-operated electrical garden blowers, vacuums and blower vacuums (IEC 60335-2-100). 

2 Normative references 

Replace the title of ISO 2602 by: 

ISO 2602, Statistical interpretation of test results – Estimation of the mean – Confidence 
interval 

21 Mechanical strength  

21.106 Replace " Figure 104" by " Figure 105" in the last sentence of the second test 
paragraph. 

Annex AA 

AA.7 Marking and instructions 

AA.7.12 Add, to the end of the sixth dashed item, the following text: 

The instructions for class H appliances shall include the following: 
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60335-2-69 Amend. 2 © IEC:2007 – 3 – 

WARNING: Do not reuse the essential filter element after removal out of the appliance. 

Add the following paragraph before the paragraph starting with  “For dust extractors”: 

The instructions shall contain 

– for class H appliances, the meaning of the warning label according to Figure AA.1.1; 
including the corresponding warning text according to AA.7.14; 

– for class M and L appliances, the meaning of the relevant warning label according to 
Figure AA.1.2 

AA.7.14 Replace the text of the addition by the following: 

Class H appliances shall be fitted with the label according to Figure AA.1.1. 

Class M and L appliances shall be fitted with the relevant label according to Figure AA.1.2. 

The following warning shall be given on the label for class H appliances: 

WARNING:  This appliance contains dust hazardous to health. Emptying and maintenance 
operations, including removal of the dust collection means, must only be 
carried out by authorised personnel wearing suitable personal protection. Do 
not operate without the full filtration system fitted.  

For class L, M and H appliances, covers and guards which do not require tools for removal 
shall be fitted with an additional label worded: REMOVE FOR CLEANING. 

AA.22 Construction 

AA.22.203 Delete the 2nd sentence. 

Replace Figure AA.1 with the following new Figures  AA.1.1 and AA.1.2: 
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 – 4 – 60335-2-69 Amend. 2 © IEC:2007 

Dimensions in millimetres (±0,5 mm) 

 4 10 

10 
20

WARNING: (for wording see AA.7.14) 

White Red 

>10 

IEC   2306/07 

 

Figure AA.1.1 – Warning label for class H appliances 

Dimensions in millimetres (±0,5 mm) 

 
4 10 

10 
20

White L or M Red

>10

ISO 7000-1641ISO 7000-0434Orange 

IEC   2307/07 

 
Figure AA.1.2 – Warning label for class L and M appliances 
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Figure AA.2   

Delete “0,056 m/s”. 

Figure AA.3   

Replace “Thermo-pneumatic DOP aerosol generator” by “Aerosol generator”. 

Annex CC  

CC.4 General requirement 

CC.4.201 Add after the second sentence: 

Appliances of Type 22 and class L shall comply with the requirements of AA.22.209. 

CC.6 Classification 

CC.6.201 Replace ”Type 1” by ”Type 22”. 

CC.7 Marking and instructions 

CC.7.1 Delete the first three paragraphs of the addition. 

Add the following new subclause: 

CC.7.6 Type 22 vacuum cleaners and suction sweeping machines shall be clearly and 
permanently marked with the symbol of Figure CC.1. 

Type 22 dust extractors shall be clearly and permanently marked with the symbol of  
Figure CC.2. 

CC.7.12 In the last dashed item, replace ”Type 1” by ”Type 22”. 

Add the following: 

The meaning of the symbols according Figure CC.1 or Figure CC.2 shall be explained, 
including the substance of the following warnings: 

– Do not pick up glowing dust or other ignition hazards (Figure CC.1). 
– Do not pick up glowing dust or other ignition hazards. Do not use with spark-generating 

machines (Figure CC.2).  IECNORM.C
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 – 6 – 60335-2-69 Amend. 2 © IEC:2007 

Replace Figure CC.1 by the following: 

 
IEC   2308/07 

 

Replace Figure CC.2 by the following: 

 
IEC   2309/07 

 

 
______________ 
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 – 8 – 60335-2-69 Amend. 2 © CEI:2007 

AVANT-PROPOS 

Le présent amendement a été établi par le sous-comité 61J: Appareils électriques à moteur 
de nettoyage pour usage industriel, du comité d'études 61 de la CEI: Sécurité des appareils 
électrodomestiques et analogues. 

Le texte de cet amendement est issu des documents suivants: 

FDIS Rapport de vote 

61J/271/FDIS 61J/275/RVD 

 
Le rapport de vote indiqué dans le tableau ci-dessus donne toute information sur le vote ayant 
abouti à l'approbation de cet amendement. 

Le comité a décidé que le contenu de cet amendement et de la publication de base ne sera 
pas modifié avant la date de maintenance indiquée sur le site web de la CEI sous 
"http://webstore.iec.ch" dans les données relatives à la publication recherchée. A cette date, 
la publication sera  

• reconduite, 
• supprimée, 
• remplacée par une édition révisée, ou 
• amendée. 

_____________ 

1 Domaine d’application 

Ajouter le nouveau tiret suivant à la Note 103: 

– aux aspirateurs, souffleurs et aspirateurs-souffleurs de jardin portatifs fonctionnant sur le réseau (CEI 60335-2-100). 

2 Références normatives 

La modification ne concerne que la version anglaise. 

21 Résistance mécanique 

21.106 Remplacer «Figure 104» par «Figure 105» dans la dernière phrase du deuxième 
alinéa des modalités d’essai. 

Annexe AA 

AA.7 Marquage et instructions 

AA.7.12 Ajouter ce qui suit à la fin du sixième tiret de l’addition: 

Les instructions des appareils de classe H doivent comporter la mise en garde suivante: 

MISE EN GARDE: Ne pas réutiliser l’élément du filtre principal après l’avoir retiré de 
l’appareil. 

Ajouter l’alinéa suivant avant l’alinéa commençant par “Pour les extracteurs de poussière”: 
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Les instructions doivent comporter les indications suivantes: 

– pour les appareils de classe H, la signification de l’étiquette de mise en garde de la 
Figure AA.1.1 comprenant le texte correspondant de AA.7.14; 

– pour les appareils des classes M et L, la signification de l’étiquette de mise en garde de 
la Figure AA.1.2. 

AA.7.14 Remplacer le texte de l’addition par ce qui suit: 

Les appareils de classe H doivent être munis d’une étiquette conforme à la Figure AA.1.1. 

Les appareils des classes M et L doivent être munis d’une étiquette conforme à la Figure AA.1.2. 

La mise en garde suivante doit figurer sur l'étiquette des appareils de classe H: 

MISE EN GARDE:  Cet appareil contient des poussières dangereuses pour la santé. Les 
opérations de vidage et d'entretien, y compris l'enlèvement des 
moyens de ramassage de la poussière, ne doivent être effectués que 
par du personnel autorisé portant des équipements de protection 
individuelle appropriés. Ne pas faire fonctionner sans que les 
systèmes de filtration complets soient en place. 

Pour les appareils des classes H, M et L, les couvercles et protecteurs qui ne nécessitent pas 
l'emploi d'un outil pour être enlevés doivent comporter une étiquette complémentaire 
indiquant: ENLEVER POUR LE NETTOYAGE. 

AA.22 Construction 

AA.22.203 Supprimer la deuxième phrase. 

Remplacer la Figure AA.1 par les deux nouvelles figures suivantes AA.1.1 et AA.1.2: 

IECNORM.C
OM : C

lick
 to

 vi
ew

 th
e f

ull
 PDF of

 IE
C 60

33
5-2

-69
:20

02
/AMD2:2

00
7

https://iecnorm.com/api/?name=ac9a80cfa32d996456f9cf16ec6728ab


 – 10 – 60335-2-69 Amend. 2 © CEI:2007 

Dimensions en millimètres (±0,5 mm) 

 4 10 

10 
20

MISE EN GARDE: (voir le texte en AA.7.14) 

Blanc Rouge

>10 

IEC   2306/07 

 

Figure AA.1.1 – Etiquette de mise en garde pour les appareils de classe H 

Dimensions en millimètres (±0,5 mm) 

 
4 10 

10 
20

Blanc L ou M Rouge

>10

ISO 7000-1641ISO 7000-0434Orange 

IEC   2307/07 

 

Figure AA.1.2 – Etiquette de mise en garde pour les appareils des classes L et M 
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